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ПРЕЗИДЕНТ УЗАКОНИЛ 
ПОРЯДОК 

ФИНАНСИРОВАНИЯ 
СНЯТИЯ С ЭКСПЛУАТАЦИИ 

ЧАЭС
Леонид Кучма подписал изменения к Закону “Об общих прин

ципах дальнейшей эксплуатации и снятия с эксплуатации Чер
нобыльской АЭС и превращения разрушенного четвертого энер
гоблока этой АЭС в экологически безопасную систему” , касаю
щиеся порядка финансирования этих работ.

Изменения, принятые Верховной Радой 9 июля, дополняют 
действующий закон положением, согласно которому задачей это
го документа является установление порядка финансирования 
работ по подготовке к снятию энергоблоков ЧАЭС с эксплуата
ции, работ с радиоактивными отходами, по превращению объекта 
“Укрытие” в экологически безопасную систему и обеспечению 
социальной защиты персонала АЭС и населения города Славу- 
тича.

Кабинет Министров ежегодно на срок реализации программ 
снятия с эксплуатации ЧАЭС^должен предусматривать в госбюд
жете в расходах главных распорядителей бюджетных средств 
по отдельным кодам программной классификации средства на 
вклад в Чернобыльский фонд "Укрытие”, реализацию програм
мы SIP, работы с радиоактивными отходами, финансирование 
строительства пускового комплекса “Вектор”, физическую защи
ту ядерных установок и ядерных материалов, а также социальную 
защиту работников, освобождающихся в связи с выведением 
АЭС из эксплуатации.

Закон также определяет, что при формировании расчетных 
показателей города Славутича к рассчитанному по формеюбъе- 
му средств, подлежащих передаче в госбюджет, необходимо 
применять коэффициент 0,6.

Закон вступает в силу со дня опубликования.

ЗАКОН УКРАЇН И
ПРО ВНЕСЕННЯ ЗМІН ДО 
ЗАКОНУ УКРАЇНИ "ПРО  

ЗАГАЛЬНІ ЗАСАДИ 
ПОДАЛЬШОЇ ЕКСПЛУАТАЦІЇ 

І ЗНЯТТЯ З ЕКСПЛУАТАЦІЇ 
ЧОРНОБИЛЬСЬКОЇ АЕС ТА 

ПЕРЕТВОРЕННЯ 
ЗРУЙНОВАНОГО  

ЧЕТВЕРТОГО ЕНЕРГОБЛОКА 
ЦІЄЇ АЕС НА ЕКОЛОГІЧНО 

БЕЗПЕЧНУ СИСТЕМУ"
Верховна Рада України постановляє:
1 “ Внести до Закону України “Про загальні засади подаль

шої експлуатації і зняття з експлуатації Чорнобильської АЕС 
та перетворення зруйнованого четвертого енергоблока цієї 
АЕС на екологічно безпечну систему” ( 309-14 ) (Відомості Вер
ховної Ради України, 1999 р., N 4, ст. 33, N 32, ст. 264) такі зміни:

1 .  У статті 2 слова “цим Законом” замінити словами “Про 
спеціальну економічну зону “Славутич", цим Законом”.

2. Статтю 3 доповнити абзацом такого змісту:
"Встановлення порядку фінансування робіт щодо підготовки

до зняття і зняття енергоблоків Чорнобильської АЕС з експлу
атації, робіт у сфері поводження з радіоактивними відходами, 
робіт з перетворення об’єкта “Укриття" на екологічно безпечну 
систему та забезпечення соціального захисту персоналу Чор
нобильської АЕС і ліквідації негативних соціальних наслідків у 
місті Славутичі, пов’язаних із закриттям Чорнобильської АЕС, 
а також визначення особливостей щорічного формування ви
датків Державного бюджету України на фінансування вищезаз
начених напрямів”.

3. Пункт 4 статті 13 доповнити підпунктами 3 і 4 такого 
змісту:

”3) щорічно у проектах законів про Державний бюджет Украї
ни у розподілі видатків по головних розпорядниках бюджетних 
коштів передбачати кошти на фінансування заходів, визначених 
статтями 7 і 8 цього Закону, за такими напрямами:

підтримання у безпечному стані енергоблоків та об’єкта 
"Укриття” Чорнобильської АЕС та виведення її з експлуатації;в- 
несок України до Чорнобильського фонду “Укриття" на 
реалізацію програми ЗІР;

виконання робіт у сфері поводження з радіоактивними 
відходами;

фінансування будівництва пускового комплексу “Вектор"; 
фізичний захист ядерних установок та ядерних матеріалів; 
підтримання екологічно безпечного стану у зонах відчуження 

і безумовного (обов’язкового) відселення;
фінансування державного санітарно-епідеміологічного на

гляду та спеціалізованого медичного обслуговування пра
цівників Державного спеціалізованого підприємства “Чорно
бильська АЕС” та жителів міста Славутича;

додаткова дотація бюджету міста Славутича на забезпе
чення утримання соціальної інфраструктури міста у повному об
сязі;

соціальний захист працівників, які вивільняються у зв’язку з 
виведенням з експлуатації Чорнобильської АЕС;

4) відповідно до частини другої статті 100 Бюджетного кодек
су України при формуванні розрахункових показників бюдже
ту міста Славутича до обчисленого за формулою обсягу коштів, 
що підлягає передачі до Державного бюджету України, 
застосовувати коефіцієнт 0,6".

II. Цей Закон набирає чинності з дня його опублікування.

Президент України Jï,КУЧМА
м. Київ, 9 липня 2003 року
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ЩЕ ОДИН ЗАКОН Є. 
ЩОДАЛІ?

9 липня 2003 року Президент України 
Леонід Кучма підписав Закон України 

"Про внесення змін до Закону України 
"Про загальні засади подальшої експлуа
тації і зняття з експлуатації Чорнобильсь

кої АЕС та перетворення зруйнованого 
четвертого енергоблока цієї АЕС на еко

логічно безпечну систему".
—  Володимире Петрови

чу, ніхто не вірив, що под
ібний Запон з урахуванням  
бюджет них проблем буде 
прийнятий, але він є, і він 
підписаний.

—■ Звісно, навіть міська вла
да не вірила, що це можливо. 
Але іншого шляху, ніж лобіюва- 
ти закон, у нас не було. Основна 
причина його розробки — бюд
жетний процес, який відбуваєть
ся в Україні. Перш за все — прий
няття і реалізація Бюджетного ко
дексу. На мій погляд, на погляд 
фахівців Ради Європи, це вели
ке досягнення для України, це 
перехід до бюджету, який фор
мується на нормативних показ
никах в залежності від витрат на 
одного жителя, одного учня, од
ного дошкуляти, взагалі на соц
іальну інфраструктуру, освіту, в 
цілому бюджетну сферу, і в цьо
му є певна справедливість.

Бюджет в Україні формуєть
ся безпосередньо Міністерством 
фінансів по формулах, що зат
верджені Кабінетом Міністрів. 
Звісно, від формули не відійдеш. 
Фактично, Бюджетний кодекс 
ліквідував можливість ручного 
управління цим процесом, і та
кий автоматизм є основним його 
недоліком. Є міста з різними 
інфраструктурами та життєза
безпеченням, і привести їх до 
одного рівня означає свідомо 
знищувати досягнення в соц
іальній інфраструктурі міст. Це, 
власне, і відбулося на першому 
етапі реалізації Бюджетного ко
дексу. І Славутич тут не виклю
чення, при тому що місто буду
валось за підвищеними норма
тивами, і такої соціальної інфра
структури, як у нас, немає не 
тільки в Україні і на території ко
лишнього Радянського Союзу. Та 
й в Європі ще треба пошукати. 
Звісно, від цього з’являється 
дуже багато проблем.

Хто втратив від прийняття 
Бюджетного кодексу? Втратили 
малі міста (до 50 тис. жителів), 
багаті міста з більш розвиненою 
соціальною інфраструктурою, 
міста з динамічним економічним 
розвитком. Відсотки, які викори
стовуються при розрахунках, їм 
не на користь. Це стосується і 
Славутича Програли також ті 
міста, які почали реформування 
своєї соціальної сфери — у тому 
числі знову ж Славутич, який 
вперше в атомній енергетиці 
прийняв всю соціальну інфраст
руктуру від галузі.

Всі ці чинники й спричинили 
відпрацювання проекту цього За
кону і лобіювання його прийнят
тя. Проект розроблявся спільно 
з Комітетом чорнобильських про
блем, який очолює С Руденко, 
безпосередньо з керівником сек
ретаріату М. Борисюком та за 
підтримки науково-експертної 
робочої групи Верховної Ради. 
Консультації проводились з пра
цівниками Міністерства фінансів, 
Кабінету Міністрів. Хоча в ході 
роботи виникали дуже великі 
розбіжності, все ж таки нам уда
лося вийти на загальний знамен
ник. Таким чином, сьогодні 
відпрацьовано проект, який не 
зазнав великих змін при своєму 
проходженні. Це свідчить про те, 
що робота велася на високій про
фесійній основі В Закон вноси
ли пропозиції представники 
різних політичних сил, що дава
ло йому змогу скоріше проходи
ти відповідні комітети Верховної 
Ради і пленарні засідання. Це 
Чорнобильський комітет, у тому 
числі В. Бойко, а також В. Пусто
войтенко — голова Народно-де

мократичної партії, А. Толстоухов 
—  представник від більшості, С. 
Осика — депутат від нашого ви
борчого округу (представник депу
татів мажоритарних округів, він від 
меншості), Ю. Костенко, також 
представник меншості, який, до 
речі, досконало володіє темою. З 
урахуванням такого політичного 
співробітництва цей Закон вда
лось зробити прохідним. Було ба
гато зауважень щодо проекту від 
Міністерства фінансів. Величезну 
допомогу щодо його відпрацюван
ню надав Бюджетний комітет Вер
ховної Ради, в тому числі і П. По- 
рошенко, голова комітету, і Л. Суп- 
рун — його перший заступник.

—  Що цей Закон дає для 
Славутича?

—  Перш за все, в ньому є 
пункт 4, яким передбачено додат
кову дотацію Славутичу на ут
римання соціальної інфраструкту
ри міста в повному обсязі. Що це 
означає? На цей рік вилучення з 
бюджету міста, в якому живуть 
працівники достроково закритої 
атомної станції, що перейшла на 
бюджетне фінансування, стано
вить 61%. Такі обсяги вилучення 
не залишають коштів на вирішен
ня тих соціальних проблем, що 
існують в місті. Пункт 4 Закону 
чітко регламентує, що місто по
винно дотуватися — без загаль
них змін в Бюджетному кодексі. 
Крім того, з 1 січня 2004 року 
змінюється податкова база і знач
но зменшується показник відраху
вання з громадян — до 13%. Для 
місцевих бюджетів це зменшення 
складає біля 7 млрд. грн., тобто 
ми вправі розраховувати на дота
цію для Славутича.

Зменшується коефіцієнт вилу
чення при формуванні розрахун
кових показників, який визначає 
обсяг коштів, що підлягає передачі 
до Державного бюджету. Він ста
новить 0,6. Це означає, що із Сла
вутича повинно бути якнайменше 
вилучення, мінімальна частинка з 
урахуванням його ваги, соціальної 
інфраструктури. Знищувати над
бання не дамо нікому.

Далі. Дуже важливий пункт — 
фінансування медичного обслуго
вування працівників ЧАЕС та жи
телів Славутича. Всі роки ми бо
ролися за фінансування медико- 
санітарної частини, і деякі пробле
ми вдається знімати. Зараз роз
почався процес передачі медико- 
санітарних частин із галузі атом
ної енергетики до Міністерства 
охорони здоров’я. З 1 січня 2004 
року фінансування буде на рівні 
тих медичних закладів, які є в Ук
раїні. З урахуванням такої пере
дачі, з урахуванням можливості 
зменшення фінансування ми про- 
лобіювали пункт, який передбачає 
фінансування і санітарно-епідем
іологічної станції, і медичного об
слуговування на основі тих розра
хунків, які сьогодні є.

Крім того, в цьому Законі ми 
намагались систематизувати 
фінансування всіх чорнобильсь
ких проблем, в тому числі через 
Міністерство з питань надзвичай
них ситуацій, через адміністрацію 
Зони відчуження. До речі, в Законі 
є рядки, де записано про фінан
сування будівництва пускового 
комплексу “Вектор”.

Законодавством передбачено 
фізичний захист ядерних установ 
та ядерних матеріалів, підтримка 
екологічно безпечного стану в зо
нах відчуження і безумовного обо
в'язкового відселення. Нам вдало
ся це, причому ніхто з адмініст
рації зони не приймав участі в ло- 
біюванні цього Закону. Вони теж 
не вірили в можливість його прий
няття. Це ще раз підкреслює роль

міської влади Славутича в цьому 
важливому процесі.

Хотів би звернути увагу на важ
ливість прийняття державної про
грами щодо проведення усіх робіт 
в зоні ЧАЕС. На превеликий жаль, 
і в цьому році вона не буде прий
нята. Цим Законом ми намагались 
створити фінансову основу для її 
прийняття. В ньому по пунктах 
передбачено, що повинно фінан
суватись державою, маючи на 
увазі проведення всіх робіт в зоні 
ЧАЕС.

На прохання адм ін істрац ії 
ЧАЕС і Мінпаливенерго, вже в са
мому кінці вносились зміни в про
ект Закону щодо виведення з екс
плуатації енергоблоків Чорно
бильської АЕС та підтримання в 
безпечному стані об’єкта “Укрит
тя”. Ми пам'ятаємо, скільки років 
велась боротьба за те, щоб ці ком
плекси були роз’єднані. Об’єднан
ня на рівні Закону України ство
рює нормальні умови для фінан
сування їх усіх в одному єдино
му комплексі.

Дуже важливий додаток до 
статті 2 існуючого Закону — сло
ва “про спеціальну економічну 
зону “Славутич". Тобто ми в Закон 
“Про Загальйі засади...” ввели 
термін “спеціальна економічна 
зона” з урахуванням того, що на
вколо спеціальних економічних 
зон виникає дуже багато проблем. 
Звісно, що сьогодні зона Славути
ча є однією з найуспішніших в Ук
раїни з точки зору економічної 
науки та по наведених показниках, 
але на випадок дуже швидких 
змін ми ввели це поняття до За
кону — для певної стабільності.

—  Коли можна розпочина
ти застосовувати його поло
ження на практиці?

—  Його не тільки можна, а вже 
й потрібно застосовувати саме 
зараз, тому що розпочався процес 
формування бюджету на 2004 рік. 
Закон вийшов дуже своєчасно. Він 
підписаний Леонідом Данилови
чем Кучмою 9 липня 2003 року, за 
що я особисто щиро вдячний Пре
зиденту і тим, хто робив і готував 
його до підпису. Все-таки протирі
ччя між нами та Міністерством 
фінансів не були зняті, потрібен 
був певний арбітраж, і юридичні 
служби Адміністрації Президента, 
але Президент нас підтримав, 
підписав Закон без зауважень. 
Тому сьогодні треба на повну по
тужність його використати при 
формування бюджету. Це голов
не стратегічне питання 2004 року 
для міської влади. Хоча ми також 
дуже багато робимо для того, щоб 
нормально завершити поточний 
бюджетний рік.

—  Чи є згаданий документ 
достатньою правовою базою 
для вирішення проблем Славу
тича та Чорнобильської АЕС?

— Як на сьогодні —  то так. На 
цей час нам вдалося прийняти 
чотири закони по Славутичу і ви

рішенню чорнобильських про
блем. І я хотів би підкреслити, 
що ініціаторами прийняття всіх 
цих законів була міська влада. 
Закон “Про загальні засади...” 
розроблявся ще тоді, коли ми 
вже розуміли, що станція буде 
закрита і що потрібно це роби
ти, але, на превеликий жаль, 
цього розуміння в рамках галузі 
ще не було. Звісно, на той час 
не можна було все передбачи
ти. Я хочу підкреслити, що За
кон “Про загальні засади...” по
винен залишатися базовим 
щодо вирішення проблем Чор
нобильської атомної електрос
танції та Славутича, і ми повинні 
дотримуватися його положень. 
Я не виключаю того, що з часом, 
при змінах законодавства, мо
жуть з'являтися якісь проблеми, 
які не можливо буде вирішити в 
рамках чинного закону. Що ж —- 
тоді ми будемо вносити на розг
ляд нові проекти Законів.

—  А які із згаданих чорно- 
бильськи законів сьогодні 
застосовуються на прак
тиці?

—  Успішно діють Закон “Про 
спеціальну економічну зону” , 
Закон “Про власність”. (Серед 
усіх малих міст пролобіювати 
останній вдалося тільки Сла
вутичу.) Завдяки цьому Закону 
нам вдається нормально прово
дити процес передачі майна з 
державної власності до кому
нальної, створювати умови для 
подальшого розвитку міста. Крім 
того, існують дві програми — 
Програма соціального захисту і 
Програма створення додаткових 
робочих місць. До речі, тепер 
реалізація їх має законодавче 
забезпечення.

Тобто можна сказати, що на 
сьогоднішній день дуже багато 
зроблено для того, щоб існува
ла правова основа вирішення 
проблем, пов’язаних з достроко
вим виведенням з експлуатації 
блоків Чорнобильської АЕС та 
приведенням об'єкта “Укриття" 
до екологічно безпечного стану. 
Але це постійний процес, і він в 
майбутньому може вимагати від 
нас нових підходів. Ми маємо 
вже не тільки теоретичні, а й 
практичні знання розробки про
ектів, їх лобіювання, прийняття 
в Верховній Раді. Останній з 
прийнятих законів проголосува
ло 394 депутати, він об’єднав 
практично весь парламент. Це 
дуже приємно. Ми працювали з 
усіма фракціями, представника
ми усіх депутатських груп, зна
ходили підтримку. Але Закон —• 
частина правова, і його треба ре
алізувати. Це дуже велика робо
та, і працювати над ним потрібно 
постійно.

Центр інформації та зв’язків
з громадськістю Славутича 

Підготувала Майя 
РУДЕНКО
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ИПО ГСП ЧАЭС ИНФОРМИРУЕТ
ПОДГОТОВКА К ПРОВЕДЕНИЮ 
СТАБИЛИЗАЦИИ НА ОБЪЕКТЕ 

"УКРЫТИЕ"
В Славутиче и на промпло- 

щадке Чернобыльской АЭС со
стоялось предтендерное сове
щание по вопросу проведения 
работ по стабилизации строи
тельных конструкций объекта 
"Укрытие’’. В работе совещания 
приняли участие потенциаль
ные подрядчики по предостав
лению услуг на строительство 
по контракту “Стабилизацион
ные мероприятия. Услуги, обо
рудование и материалы”. Со
вещание организовано группой 
управления проектом (ГУП 
SIP) в соответствии с графиком 
проведения работ в рамках 
SIP. Его цель — более деталь
ное ознакомление потенци
альных подрядчиков с услови
ями и техническими требова
ниями контракта, вопросами, 
связанными с площадкой стро
ительства, требованиями к от
четной документации и плану 
выполнения работ, механиз
мом составления предложе
ния и др.

Проведена встреча в груп
пе управления проектом в Сла
вутиче, в ходе которой участ
никам предоставлена подроб
ная информация о предстоя
щем контракте.

Группа посетила промпло- 
щадку ЧАЭС, побывала в смот
ровом павильоне объекта "Ук
рытие’’, ознакомилась с фото- 
и видеоматериалами по объек
ту. Представители компаний и 
фирм имели возможность уви
деть объект “Укрытие” и его 
площадку в непосредственной 
близости, а также получить от
веты на все интересующие их 
вопросы как по проблемам ста
билизации, так и по другим ас
пектам эксплуатации и преоб
разования "Укрытия”.

Предоставление предложе
ний в>рамках тендера на стаби
лизацию планируется на но
ябрь текущего года с последу
ющим заключением контракта. 
Непосредственно строительно
монтажные работы по стабили
зации развернутся в начале 
весны 2004 года, а полное их за
вершение планируется в 2006 
году. Стабилизации подлежат 
западная контрфорсная стена, 
деаэраторная этажерка, легкая 
кровля, опорная балка “Ма
монт” , другие критические зо
ны.которого запланировано на 
2008 год, и демонтажу неста
бильных конструкций “Укрытия” 
под новой защитной оболочкой.

ОБЪЯВЛЕН И Е
В связи с перерегистрацией малых архитектурных форм, рас

положенных на территории города, в соответствии с решением 
Славутичского горисполкома №327 от 02.07.03 г. “О размеще
нии малых архитектурных форм” и с целью принятия их в эксп
луатацию, всем владельцам временных торговых точек (киоски, 
павильоны) необходимо в обязательном порядке явиться в от
дел градостроительства и архитектуры горисполкома (каб. №221) 
для заполнения новых заявлений.

Заявления подать до  10.08.03 г.
Гл. архитектор города В.Н. Саликов 

т. 2-45-36, 3-00-70

Герой-рятівник завж ди по руч

г г  /
l i i i j j

Н АРОД Н А С Л У Ж Б А  П О РЯ ТУН К У "ОТ

•  УПРАВЛІННЯ ПРАЦІ ТА СОЦІАЛЬНОГО ЗАХИСТУ НАСЕЛЕННЯ ІНФОРМУЄ

ПРО НЕЩАСНІ ВИПАДКИ ПІД ЧАС ЕКСПЛУАТАЦІЇ 
КАНАЛІЗАЦІЙНИХ СИСТЕМ, ЄМКОСТЕЙ І ПРИЯМКІВ ДЛЯ

ЗБЕРІГАННЯ ОРГАНІЧНИХ РЕЧОВИН 
ТА ЗАХОДИ ЗАПОБІГАННЯ ТАКИХ ВИПАДКІВ

Доводимо до відома керів
ників підприємств усіх форм 
власності про те, що під час ви
конання робіт в каналізаційних 
системах, у травні поточного 
року загинуло 6 осіб.

В ДП НВКГ “Зоря -  Машп- 
роект” (м.Миколаїв) під час на
магання закрити водопровідну 
арматуру в каналізаційному 
колодязі отруїлися два праці
вники, з яких один помер. Під 
час очистки каналізаційної си
стеми Львівського вокзалу от
руївся працівник. В ТОВ "Ста- 
ринська птахофабрика" Борис
пільського району Київської 
області під час огляду вигріб
ної ями стоків від житлового 
будинку прац івник втратив 
свідомість, і при намаганні на
дати йому допомогу загинув 
ще один прац івник цього

підприємства та два місцевих 
жителі.

Подібні випадки загибелі лю
дей сталися внаслідок недотри
манням вимог щодо оформлен
ня наряду-допуску на виконання 
таких робіт, залучення ненавче- 
ного персоналу, непроведения 
контролю газоповітряного сере
довища на об’єкті, незабезпе
чення прац івників  засобами 
індивідуального захисту (газо
сигналізаторами, шланговими 
протигазами, рятувальними по
ясами із заплечними пасками, 
страхувальним и мотузками 
тощо). Становище ускладнюєь- 
ся неналежним обладнанням та 
утриманням каналізаційних сис
тем, низьким рівнем технологі
чної та трудової дисципліни, а 
також високою температурою, 
що призводить до інтенсивного

бродіння стоків та розкладу 
органічних речовин з утворен
ням отруйних та вибухонебез
печних газоповітряних сумішей 
на основі сірководню та метану.

З метою запобігання випад
кам аварій та травматизму про
понується вжити таких заходів:

- визначити по підприємствах 
перелік необхідних засобів інди
відуального захисту при вико
нання робіт із підвищеною не
безпекою.

- під час кожного обстеження 
підприємств протягом червня — 
жовтня поточного року перевіря
ти стан обладнання та утриман
ня каналізаційних систем, дотри
мання безпечного виконання 
робіт в каналізаційних системах, 
ємкостях і приямках для збері
гання орган ічних речовин у 
відповідності з нормативно —

правовими актами.
- провести позачергові пе

ревірки знань посадових осіб 
та обслуговуючого персоналу 
щодо безпечного виконання 
робіт в каналізаційних систе
мах, єм ностях і приямках. 
Організувати тренування пер
соналу щодо дій в екстремаль
них ситуаціях.

- інформувати працівників, 
зайнятих на роботах в каналі
заційних системах, про причи
ни травмування та випадки по
рушення вимог безпеки на цих 
об'єктах.

- встановити жорстку відпові
дальність (дисциплінарну та ад- 
мінистративну) до порушників 
вимог безпеки під час виконання 
роботи підвищеної небезпеки.

Адм ін істрац ія

ЗВЕЗДА СОМНИТЕЛЬНОГО СЧАСТЬЯ"ЗІРКА" -
Прохладное раннєє летнее 

утро, суббота. Мы садимся в ма
шину. Впереди 3 часа езды до 
Ворзеля, что под Киевом. Доро
га быстро убегает под колеса
ми, трасса не загружена. И вот 
мы приехали в зеленый спокой
ный городок, мы на месте...

А до этого, после пяти дней 
молчания, был полный слез те
лефонный звонок БОБ от ре
бенка из лагеря "Зірка”. Теперь 
попытаюсь все четко разло
жить по полочкам и рассказать 
об увиденном" и услышанном 
без эмоций, как посторонний 
наблюдатель.

Территория, что и говорить, 
очень зеленая, со старыми тени
стыми деревьями. По плану, ко
торый расположен на входе в 
санаторий, 14 корпусов, но на
считали мы всего 4, да еще сто
ловая, 2 лечебных корпуса, биб
лиотека и клуб (неработающие), 
регистратура и танцплощадка. А 
все остальное — старые полу- 
развалившиеся здания. Терри
тория санатория никаким обра
зом не охраняется, и это при том, 
что “Зірка” находится напротив 
железнодорожного вокзала, т.е. 
практически в центре Ворзеля. 
Так что проехали мы без всяких 
затруднений, да и в сам корпус я 
вошла без проблем. Никто ничем 
не поитересовался.

Поговорив с воспитателями-

славутчанами, я узнала, что и на 
ночь корпус не закрывается, ох
раны нет. Так что двум женщинам 
приходится каждую ночь сидеть 
на 1-м этаже и охранять наших 
детей от пьяных поползновений 
местной молодежи, которые по 
вечерам устраивают вакханалии 
прямо около корпуса. А наши 
дети, особенно малыши, никак не 
могут уснуть, потому что им 
страшно и очень хочется домой. 
Практически каждую ночь воспи
татели вынуждены были вызы
вать наряд милиции, чтобы как- 
то прекратить это безобразие. 
Палаты не запираются никогда; 
чтобы взять ключ у медсестры, 
нужно внести залог в 50 гривен...

Почему они плачут и просят
ся к маме? Да просто отноше
ние персонала санатория, мяг
ко говоря, неудобоваримое.

Начнем с питания. В первый же 
день работники столовой “отличи
лись” —  кормили синей прошло
годней картошкой (это в конце 
июля), хлебной котлеткой и немы
тым огурцом. Именно немытым. О 
фруктах речи вообще не шло, чай 
был несладким, гречка несоленой, 
никаких вкусностей-сладостей. И я 
этому вер’ю.'Потому что моя дочь 
не отличается отменным аппети
том и никогда не бывает голодна. 
Но даже она, когда дозвонилась 
мне на 5-й день, просила привез
ти хоть что-то поесть, все равно

что, лишь бы поесть. В санатории 
существует 5 видов диет, которые 
и были назначены детям. Но пита
ние было общим для всех.

Санаторий предполагает лече
ние. Но за 6 дней пребывания ре
бенок побывал всего 2 раза на на
значенных процедурах. А уж о ле
чении минеральной водой и речи 
быть не могло — ее обещали при
везти только к концу заезда.

“Настя, чем вы там занимае
тесь?" — спрашиваю по телефо
ну. "В палате в карты играем, 
больше делать нечего”.

И это тоже правда. Библиоте
ка не работает. На озеро ходить 
нельзя, потому что пляж и водоем 
не подготовлены к летнему сезону 
(а июль, сами знаете, какой жар
кий был). Массовика-затейника, 
конечно же, нет, никаких развлече
ний, конкурсов для ребят не про
водят. Ну чем, скажите, ребенку 
заниматься? Напротив корпуса го
нять мяч при тридцатиградусной 
жаре и в карты играть в палате. По 
правилам, за территорию самосто
ятельно выходить нельзя. А мой 
11-летний ребенок слушает воспи
тателя, и для нее было преступ
лением сбежать из санатория, что
бы купить в магазине булочку и на
конец-то дозвониться домой.

Конечно, подросткам 15 — 16 
лет здесь нравится. Поэтому они 
себя чувствуют довольно вольгот
но, отдыхают от дома и родите

лей, попивая пивко с чипсами. 
Каждый отдыхает, как может.

Но дело в том, что я отправ
ляла ребенка на оздоровление. 
Семья у нас многодетная, дети 
довольно часто болеют, им не
обходимо за лето подлечиться. 
А получилось все наоборот. И 
что самое обидное, исполком 
будет рапортовать, что этим ле
том было выделено столько-то 
путевок, столько-то детей оздо
ровилось, все чудесно-расчу
десно. Исполкому, в погоне за 
дешевыми путевками, следова
ло бы еще и интересоваться, в 
состоянии ли санаторий обес
печить полноценное лечение и 
отдых наших детей.

Я не уверена, что следую
щим летом смогу уговорить доч
ку поехать куда-то отдохнуть и 
подлечиться. И будет ребенок 
все лето нудиться в городе...

И просто для справки: горя
чей воды в санатории нет, дети 
спят одетыми, т.к. одеяла дале
ко не первой свежести и с непри
ятным запахом (ребенок об этом 
поведал в цензурных выражени
ях, но более эмоционально). 
Медсестра из корпуса, где жили 
дети, просила ни о чем не рас
сказывать в городе, потому что 
санстанция может закрыть сана
торий, если проведет проверку.

Илона ШЕВЧЕНКО

•  ПИСЬМО В РЕДАКЦИЮ

И ЭТО У  НАС, В СЛАВУТИЧЕ!
Городскому голове Сла

вутича Удовиченко В. П.
Копия: Прокурору г. Сла

вутича Балы ке Н. А.
Копия: Газете “ Теледень- 

С лавутич”

Уважаемый
Владимир Петровичі
Мы, жильцы  Киевского 

квартала г. Славутича, были 
вынуждены написать данное 
письмо в связи с тем, что даль
ше терпеть тот кошмар, кото
рый сегодня происходит рядом 
с нашими домами, больше нет 
сил. В 2002 году в помещении 
бывшего магазина “Людмила” 
(Киевский квартал) был открыт 
компью терный клуб. Наши 
беды начались с первого дня 
работы данного заведения.

Основными посетителями 
клуба на сегодняшний день яв
ляются молодые люди в воз
расте от 14 до 27 лет. Много
кратно жильцами близлежа
щих к клубу домов, уже дале
ко за полночь, вызывалась 
милиция (странно, почему ин
формация об этом не была 
доведена до ведома соответ
ствующих Инстанций и не при-

няты меры). Пьяные ссоры, груп
повое избиение, крики, гогот и 
звон бьющегося стекла по ночам 
стали нормой в нашем районе. 
Компьютерный клуб работает 
круглые сутки (кто дал подобное 
разрешение?). Отборный мат 
молодых людей и их агрессив
ный настрой заставляют заду
маться жильцов близлежащих 
домов, прежде чем вечером 
выйти на улицу. Благодаря вме
шательству жильца одного из 
домов, были предотвращены 
наглые приставания посетите
лей клуба к молодой девушке. 
Трое молодых, изрядно подвы
пивших парней ретировались 
назад, в клуб, когда житель дома 
пригрозил им вызовом милиции. 
Мы словно живем в бандитском 
районе, и это у нас, в Славути
че!!!

Днем ситуация не намного 
лучше. По причине неработы 
либо нехватки одного туалета на 
такое количество посетителей, 
молодые люди часто ходят в ту
алет прямо под стены компью
терного клуба. Вид и запах вок
руг заведения сильно напоминав 
•ет общественный туалет под от>* 
крытым небом. Способствуют

подобному восприятию также 
бутылки, окурки и иногда шпри
цы, разбросанные вокруг. Днем 
напротив клуба, под окнами 
фирмы “Перспектива” , моло
дые люди в ожидании своей 
очереди, а может, просто для 
удовольствия раскидывают 
картишки... Играют, естествен
но, на деньги, которые потом с 
боем и криками отбирают у 
проигравших... Благодаря “бо
гатому словарному запасу" по
сетителей клуба и их зычным 
голосам, наши дети узнали 
немало новых нецензурных 
выражений...

Мы считаем, что данная 
проблема должна волновать 
не только нас, как жителей 
близлежащих к клубу домов, 
но и руководство города в Ва
шем лице и соответствующие 
инстанции... Мы просим Вас 

.•принять все необходимые 
меры для прекращения дея
тельности данного притона 
(иначе как притоном подобное 
заведение назвать нельзя)...

С надеждой на поним а
ние и Ваш у пом ощ ь ж и л ь 
ц ы  К и е в с к о го  кв а р т а л а  
(под писи ).

СПРАШИВАЙТЕ -  ОТВЕЧАЕМ
Вопрос: Какие существу

ют ограничения для осуще
ствления предпринимательс
кой деятельности СГ\Д (физ. 
лиц), которые выбрали упро
щенную систему налогообло
жения —  единый налог?

Ответ: Данный вопрос ре
гулируется Указом Президента 
Украины “Об упрощенной сис
теме налогообложения, учета 
и отчетности субъектов мало
го предпринимательства” от 3 
июля 1998 г. № 727 ( с измен, и 
дополн.), в котором указано:

п.1 — установить, что уп
рощенная система налогооб
ложения, учета и отчетности 
вводится для таких субъектов 
малого предпринимательства:

- физических лиц, которые 
осуществляют предпринима
тельскую деятельность без со
здания юридического лица, и 
в трудовых отношениях с кото
рыми, включая членов их се
мей, на протяжении года нахо
дится не более 10 лиц, и объем 
выручки которых от реализа
ции продукции (товаров, работ, 
услуг) за год не превышает 500 
тыс. гривен;

п.2 — в случае, когда пла
тельщик единого налога осу
ществляет предпринимательс-

кую деятельность с использова
нием наемного труда или с уча
стием в предпринимательской 
деятельности членов его семьи, 
ставка единственного налога 
увеличивается на 50 процентов 
за каждое лицо.

п.7 — действие этого указа 
не распространяется на:

- физических лиц —  субъек
тов предпринимательской дея
тельности, которые занимаются 
предпринимательской деятель
ностью без создания юридичес
кого лица и осуществляют тор
говлю ликеро-водочными и та
бачными изделиями, горюче
смазочными материалами.

В о п р о с : Каким условиям 
должна соответствовать 
предпринимательская дея
тельность для приобретений 
фиксированного патента?

О твет: Согласно Д екрету 
КМУ "О подоходном налоге с 
граждан” от 26.12.92 г. №13-92 
(с изм. и дополн.), ст. 14: граж
дане, осуществляющие пред
принимательскую деятельность 
без создания ю ридического  
лица, могут перейти на уплату 
фиксированного патента при 
следующих условиях: "

- число лиц, состоящих с та

ким гражданином в трудовых 
отношениях, включая членов 
его семьи, принимающих уча
стие в предпринимательской 
деятельности, не превышает 5 
человек;

- валовой доход такого 
гражданина от самостоятель
ного осуществления предпри
нимательской деятельности 
или с использованием наемно
го труда за последние’ 12 ка
лендарных месяцев, предше
ствующих месяцу приобрете
ния патента, не превышает 
7000 не облагаемых налогом 
минимумов доходов граждан 
(119 000 гривен);

- гражданин осуществляет 
предпринимательскую  дея
тельность по продаже товаров 
и предоставлению сопутству
ющих такой продаже услуг на 
рынках и является плательщи
ком рыночного сбора соглас
но законодательству.

Но применение фиксиро
ванного налога запрещено при 
осуществлении торговли лике
ро-водочными и табачными 
изделиями.

Инф ормация предостав
лена оператора м и Т о р я  чей 

л инии ”  СлавутИча
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ХТО І ЧИМ ВОЛОДІЄ 
В УКРАЇНІ

(Початок у NsNa ЗО, 31)

6. Група “Приват”
Група “Приват” декларує 

свою незаангажованість у пол
ітику, а Трудову Україну" вико
ристовує як лобіста своїх інте
ресів. Щоправда, доволі части
ми є непорозуміння всередині 
“Трудрдрї України”, оскільки апе
тити агресивного “Привату" іноді 
розходяться з інтересами, ска
жімо, “Інтерпайпу”.

У березні 1992 року виник 
“Приватбанк” — серцевина май
бутньої імперії “Привату”. Його 
акціонерами стали компанії 
“Приват-Інтертрейдинґ і “Сенто- 
за”. На початках “Приватбанк” 
був надто наближеним до Пав-'' 
ла Назаренка. Тоді ж оглядачі 
говорили про лобіювання “При
ватом” російських інтересів й 
інтересів представників украї
нського металургійного лобі. По
чинаючи з 1997 року, після при
ходу керівника “Приватбанку” 
Сергія Тігіпка в уряд (на посаду 
першого віце-прем’єра) “При
ват” починає дистанціюватися 
від Назаренка. Згодом відбуло
ся дистанціювання і від самого 
“батька-засновника” —  Сергія 
Тігіпка. У 2001 році представник 
середовища “Привату” Олек
сандр Шлапак стає Міністром 
економіки і європейської інтег
рації (обіймав цю посаду до ли
стопада 2002 року).

Нині господарями групи 
“Приват" є Геннадій Боголюбов 
та Ігор Коломийський. Обидва 
не надто люблять “світитися” 
перед камерами і роздавати 
інтерв'ю

Отже, у групу “Приват” вхо
дять “Приватбанк” (акціонери — 
“Приват-Інтертрейдинг” (28,97% 
акцій), “Сентоза” (25%), “B ie f 
(25%), “Солм” (21,03% ) та 
похідні від нього “Приватінвест” 
і “Москомприватбанк” (Москва). 
Групі “Приват” належать 19,98% 
акцій “Укрхіменерго” та понад 
50% акцій “Дніпроазоту”. На по
чатку 2003 року “Приват” вста
новив контроль над “Укрнаф- . 
тою”, поставивши на чолі цієї 
структури Ігоря Палицю. Також 
“Привату” належать 60,05% 
акцій “Хмельницькнафтапро- 
дукту”, 85,23% акцій “Суминаф- 
тапродукту”, 70,15% акцій “Жи- 
томирнафтапродукту”, 95,5% 
акцій “Чернігівнафтапродукту”, 
76% “Чернівцінафтапродукту”, 
60,9% “Миколаївнафтапродук- 
ту”, фактичний контроль над 
НПЗ “Нафтохімік Прикарпаття”, 
75% П івнічнаф тапродукт- 
Сервіс”.

“Привату” належать гірничо- 
збагачувальні комбінати — 
“Суха балка”, “Південний", Мар
ганецький, Інгулецький (частина 
акцій), Орджонікідзевський. У 
всіх цих комбінатах “ПриваУ має 
понад 50% акцій. Окрім того, 
“Привату” належать 29,35% 
акцій “Красноармійськвугілля", 
контрольні пакети Нікопольсько
го й Запорізького заводів ферос
плавів, 34,82% акцій Металург
ійного комбінату ім. Петровсько- 
го. “Приват” володіє 19,26% 
акцій Божедарівського елевато
ра, 85,49% акцій Брагинського 
елеватора, 39,5% акцій Бузько
го молокозаводу, 20,8% акцій 
Хмельницького комбінату 
хлібопродуктів, 69,13% акцій 
Могилівського хлібоприймаль
ного підприємства, 20% акцій 
Білоцерківського заводу сільгос
пмашинобудування, 50% акцій 
будівельної фірми “Балцем”.

Також “Привату” належать 
щонайменше вісім офшорних 
компаній (“Сент Джон Трейдінг 
Лтд”, “ВаркіджЛімітед” , “Блум
берг Індастріз Л.Л.С.”, “Лансін 
Комершал Лімітед", “Мінт Дата 
Холдінг Лімітед” та інші).

Наприкінці 90-х років під 
контроль групи “Приват” потра
пила ціла низка інформаційних 
ресурсів, об’єднаних у корпора
цію “Інформаційні системи Ук
раїни". У Дніпропетровську до 
її складу входили радіо

“Прем’єр”, телекомпанія “Приват- 
ТБ-Днєпр” (9-й канал), рекламна 
агенція “Приват-клуб”. У Харкові 
—  продакшн-студія “Приват-ТБ”, 
у Києві — ТІА “Вікна”, інформац
ійна агенція УНІАН, газети “Аргу
менты и факты в Украине", “Из
вестия в Украине", “Комсомольс
кая правда в Украине” . Деякий 
час “Приватбанк” контролював 
“ Киевские ведомости". П ісля 
купівлі у Сергія Кичігіна бренду 
“Довіра” “Приватбанк” створив 
рекламну агенцію “Довіра" та ра
діо “Довіра”.

Останнім часом агресивна 
політика “Привату” привела до 
загострення стосунків між групою 

г й іншими ФПГ — донецькою (че
рез Інгулецький ГЗК), “Інтерпай- 
пом” (через Нікопольський фе
росплавний) тощо. Недвозначно 
натякнув на неприпустим ість 
схем, запроваджуваних “Прива
том”, голова Фонду держмайна 
України Михайло Чечетов. Але 
нині “Приват” залишається од
нією з найвпливовіших фінансо
во-промислових груп в Україні.

7. Франчуки

Анатолій Франчук

Анатолій та Ігор Франчуки 
займають особливі позиції в ук
раїнській політиці та бізнесі. Ана
толій Романович Франчук двічі 
обіймав посаду прем’єр-міністра 
Криму. Його син, Ігор Франчук, — 
колишній зять Леоніда Кучми, 
батько онука президента Рома
на, який носить прізвище Фран
чук. І Анатолій Романович, і Ігор 
Анатолійович є депутатами Вер
ховної Ради України останніх 
трьох скликань. Обидва — дуже 
впливові в Криму люди.

І Франчук є головою правлін
ня ДАТ “Чорноморнафтогаз’’. Це 
— понад 1200 км магістральних 
газопроводів; 43 газорозподільні 
станції; дев’ять морських стаціо
нарних платформ; дві плавучі ав- 
топідйомні бурові установки “Си
ваш” і “Таврида” ; Глібовське 
підземне сховище газу на 3 млрд. 
кубометрів повної місткості; техно
логічний флот у складі 22 суден; 
порт у емт Чорноморське з усією 
береговою технічною інфраструк
турою. Належать йому і 16 родо
вищ, які експлуатує “Чорномор
нафтогаз”, щодобово добуваючи 
2,5 млн. кубометрів вуглеводнів. 
До них приєдналися Казантипсь- 
ке родовище на Азовському морі 
та відкрите нещодавно нафтове 
родовище на площі Олімпійській 
поблизу острова Зміїний, запаси 
якого, на думку фахівців, станов
лять 100 млн. т нафти.

Пан Франчук заснував “ТЕР- 
Холдинг” — монополіста з поста
чання паливних ресурсів у Криму 
в середині 90-х. Як вважає журна
лістка Лілія Буджурова, ці ресур
си оплачували з бюджету.

Анатолій Франчук у 2000 році 
став головою спостережної ради 
АТ “Кримгаз” . Таким чином, на 
думку експертів, створено замк
нений цикл: “Чорноморнафтогаз” 
займається видобутком, “Крим
газ” постачає газ споживачам, а 
“ТЕР-Холдинг” — продає його.

Впливи Франчуків не обмежу
ються виключно Кримом. Міністр 
палива й енергетики Сергій 
Єрмілов своєму просуванню на 
столичний Олімп завдячує саме 
Франчукам, з якими тісно працю
вав ще у Криму. Креатурой Фран
чуків вважають і міністра охоронці

здоров’я Андрія Підаєва.

8. Аваль
Група "Аваль” виникла довко

ла однойменного банку, створено
го у 1992 році. До середини 90-х 
років “Аваль” стала однією з най
більших структур в українській 
банківській системі, успішно кон
куруючи з “Приватбанком”. Як і в 
“Приватбанку”, в “Авалю” прогля
далося “комсомольське минуле": 
засновник і керівник банку Федір 
Шпиг свого часу керував справа
ми ЦК ЛКСМУ. У 1998 році Федір 
Іванович став народним депута
том України, хоча не втратив на
лежності до групи й позицій ліде
ра групи. Керівником банку 
“Аваль” нині є Олександр Деркач.

Банк "Аваль” створив структу- 
ри-сателіти — страхову компанію 
“Еталон” і ЗАТ “Аваль-Еталон". 
Основну увагу "Аваль” приділяє 
харчовій промисловості. Йому 
належать 54,4% акцій Золото
ніського (Черкаська область) і 50% 
Яготинського молокозаводів, 56% 
Городенківського сирзаводу, 
50,89% Чернівецького (Вінницька 
область) цукрового заводу, 
42,91% Снігурівського елеватора, 
а також Саратовський і Бердянсь
кий елеватори, 70,4% Березинсь- 
кого комбінату хлібопродуктів, 
10,52% Долинського хлібозаводу, 
24,29% Кононівського хлібоприй
мального підприємства, 45,45% 
Кременецького хлібозаводу, 
11,28% Гадяцького хлібозаводу, 
24,7% підприємства “Ніжинський 
хліб”, 50,39% Саратовського ком
бінату хл ібопродуктів, 13,8% 
Дніпропетровського комбінату 
хлібопродуктів (“Дніпромлин”), 
60% “Павлоградхліба”, 25% “Кри- 
воріжхліба” , 35,39% Харківської 
макаронної фабрики, 27,87% Оц
тово-дріжджового заводу. Під кон
тролем “Авалю” перебуває "Укр- 
зернопром".

Останнім часом намітилися 
тісні стосунки “Авалю” й "Укрзалі
зниці”, банк також почав проявля
ти інтереси до металургійної га
лузі. До сфери інтересів "Авалю” 
потрапив, наприклад, запорізький 
завод “Дніпроспецсталь”.

9. Група
Валерія Хорошковського

Валерій Хорошковський

34-річний Валерій Хорош
ковський зарекомендував себе як 
успішний політик і підприємець. 
Він уже спробував себе у ролі на
родного депутата України, лідера 
політичного блоку, заступника гла
ви адміністрації президента. З 
листопада 2002 року Валерій Іва
нович очолює Міністерство еконо
міки і європейської інтеграції.

Свою кар’єру підприємця Хо
рошковський починав під патрона
том Валерія Пустовойтенка, але 
з часом, відколи лідер НДП почав 
втрачати позиції, він дистанцію- 
вався від Валерія Павловича і 
потрапив в орбіту впливів Віктора 
Пінчука.

Бізнес Валерія Хорошковсько
го — надто строкатий і різномані
тний. Він контролює акціонерний 
комерційний банк “Укрсоцбанк” і 
ВАТ “Укрсоцстрах”. Його групі на
лежать 28,85% HACK “Оранта” та 
80% АСК “Трансмедстрах” . Під 
контролем Хорошковського пере
бувають Луганське енергетичне

об’єднання, ЗАТ “Ферротрейд”, 
Сиваський содовий комбінат. Гру
па Хорошковського контролює 
22,85% ВАТ “Галактан” (виробник 
молочних продуктів. Після виборів 
2002 року, за інформацією украї
нських медіа, Хорошковський був 
змушений продати частину акцій 
цього прибуткового підприємства, 
щоб розрахуватися з боргами, які 
виникли під час розкрутки проек
ту “Команда озимого покоління"), 
15,97% заводу “М етал” , 52% 
“Краммашпроекту”, 25% ЗАТ “Ук- 
рсоцінвест-ЛуАЗ” , 14,18% ВАТ 
“Атоменергокомплект” , 13,82% 
ВАТ “Старокостянтинівський спец- 
кар’єр”.

Гордістю Хорошковського є 
меблевий концерн “Меркс” , 
клієнтами якого є Кабінет Міністрів, 
адміністрація президента, дипло
матичні представництва, численні 
офіси. Концерн “Меркс” об’єднує 
ВАТ “Житомирмеблі Меркс", ДП 
“М еркс-Меблі” , “Меркс-Інтер- 
нешнл", ВАТ “Меркс-Технолоджі”, 
Броварський деревообробний 
комбінат. Хорошковському також 
належить фірма (ІТ-технології) 
“Профікс” (80% акцій).

Дуже тісно співпрацюють із 
Хорошковським Агентство гуман
ітарних технологій і Міжнародний 
інститут порівняльного аналізу.

З медіа-проектів Валерія Хо
рошковського варто відзначити 
інф орм аційне агентство “Ук
ра їнські новини” і сайт 
Part.org.ua, який останнім часом 
згортає свою діяльність.

10. Фінансова група ТАС

Сергій Тигипко

Група ТАС, яку контролює голо
ва ‘Трудової України” Сергій Тігіпко, 
виникла у січні 2001 року на базі 
ВАТ “Перша міжнародна фінансо
ва корпорація”. Серед експертів 
існує думка, що абревіатура ТАС 
стала своєрідним подарунком Сер
гія Тігіпка до повноліття своєї донь
ки —  Тігіпко Анни Сергіївни. За 
інформацією різних джерел, після 
розриву з групою “ПриваУ Сергій 
Тігіпко та його дружина Наталя ста
ли акціонерами новоствореної гру
пи ТАС. Перші активи групи ТАС 
мали стосунки до колишніх “прива- 
тівських” активів. Наприклад, ‘ТАС- 
Комерцбанк” — це колишній АКБ 
"Київ-ПриваУ’.

Структурними підрозділами 
групи ТАС є АКБ “ТАС-Комерц- 
банк", ЗАТ “ТАС-Інвестбанк”, ЗАТ 
“СК “ТАС”, ЗАТ “СК “ТАС-Капітал", 
ЗАТ “СГ “ТАС”, ВАТ “Торговий дім 
‘ТАС”, ВАТ “ТАС — Клініка сімей
ної медицини”. У сфері впливів 
групи ТАС перебувають ЗАТ ХК 
“ТЕКО-Дніпрометиз", ВАТ “Камет- 
ТАС", ВАТ “Ш хуна” . У складі 
фінансової групи ТАС немає оф
шорних компаній, нерезидентів і 
державних установ.

Важливим фактором успішно
го розвитку групи ТАС стало при
значення у грудні 2002 року Сер
гія Тігіпка на посаду голови Націо
нального банку України. Ця поса
да, на думку оглядачів, мала б 
стати стартовим майданчиком на 
наступні президентські вибори. Не 
секрет, що саме Сергія Тигіпка 
сім’я президента розглядає як од
ного з своїх найприйнятніших кан
дидатів на пост президента. 
Участь Сергія Леонідовича у ви
борах 2004 року активно відстоює 
і його “патрон” — Віктор Пінчук, у 
сфері впливу якого і знаходиться 
нинішній голова НБУ.

СДПУ(о)
Середовище, яке у політиці

представлене брендом ”СДПУ(о)”, 
має у своїй основі декілька  
дрібніших бізнес-середовищ. Соц
іал-демократія при цьому для ФПГ 
є більш ніж умовною ідеологічною 
“ф іш кою”. “Що спільного м іж 
СДПУ(о) та морськими свинками?
— запитував свого часу Олек
сандр Мороз. — Морські свинки 
не мають нічого спільного ні зі сви
нями, ні з морем, а СДПУ(о) —  ні 
з соціалізмом, ні з демократією”.

СДПУ(о) не є однорідним се
редовищем, хоча лідери партії 
неодноразово намагалися проде
монструвати монолітність парт
ійних лав. Насправді в СДПУ(о) 
можна відрізнити до п’яти різних
— більших чи менших —  груп.

Стиль діяльності (“почерк”)
СДПУ(о) є виразним і впізнава
ним. Як стверджують експерти, 
представники СДПУ(о) для вста
новлення контролю над тим чи 
іншим об’єктом або для втягуван
ня у свою систему тієї чи іншої 
людини спершу створюють штучні 
проблеми, а потім пропонують 
свої послуги для їх вирішення. У 
результаті об’єкт потрапляє під 
контроль середовища.

Попри це існує чимало при
кладів розриву колишніх членів 
СДПУ(о) з середовищем. 
Найбільш яскравими є демарші 
Василя Онопенка у 1998-му, Пет
ра Порошенка у 2000-му й Олек
сандра Зінченка у 2003 роках.

Нині середовище СДПУ(о) 
може похвалитися такими кадро
вими здобутками: глава АП і два 
його заступники, три губернато
ри (під контролем СДПУ(о) пере
бувають мінімум п’ятеро голів 
обласних державних адмініст
рацій), двоє міністрів (міністр 
освіти В.Кремень, міністр соц
іальної політики М.Папієв), двоє 
голів держкомітетів (голова Дер- 
жкомрезерву М.Песоцький, голо
ва Держкому з будівництва), 
один держсекретар, двоє на
чальників головних управлінь 
міністерств, двоє послів, 166 
глав районних райадміністрацій 
і їх заступники. Мерів міст і їх 
заступників серед еедеків — 81. 
У парламенті —  фракція чисель
ністю 38 осіб, голів облрад — 
троє, їхніх заступників — 12.107 
депутатів облрад, понад тисячу 
депутатів міських рад і понад дві 
тисячі — районних. Серед голів 
с ільрад, а також  депутатів 
сільських і селищних рад членів 
СДПУ(о) — понад шість із поло
виною тисяч.

Система взаємостосунків у 
СДПУ (о) є більш складною, 
аніж у інших політичних сере
довищ ах. Ф актично на чол і 
СДПУ (о) стоїть так звана “чу
дова с ім ка ” , що має “вигляд 
холдингу” . До “сімки” входять 
Віктор Медведчук, Ігор і Гри
горій Суркіси, Богдан Губський, 
Валентин Згурський, Юрій Лях 
і Юрій Карпенко. Кожен з них 
має свої структури та схеми, за 
яким и працю є. Інод і може 
навіть симулюватися розрив із 
середовищ ем  і незалежна 
д іяльн ість . С каж ім о, Богдан 
Губський ніколи не був — фор
мально — членом СДПУ (о), 
проте він завжди входив до “чу
дової сімки” . Напевно, лише по
вністю непосвячений у парла
ментські розклади може ствер
д ж увати  про незалеж н ість  
Губського  та керованої ним 
ф ракц ії “ Н ародовладдя” від 
“погоди” в СДПУ (о). Ніхто не 
сперечається, що така практи
ка є правильною: таким чином 
соц іал-дем ократи мають дві 
ф ракції у парламенті. Нестор 
Шуфрич в одному з інтерв’ю 
“Дзеркалу тижня" стверджував, 
говорячи про Губського, що 
сьогоднішні депутати можуть 
перебувати в різних фракціях, 
але матимуть спільні фінанси 
в бізнесі. “Не можна ставити 
можливе партнерство Губсько
го та Суркіса в залежність від 
політичних стосунків” , — каже 
Шуфрич.

Попри “чудову сімку” , існує 
ще кілька середовищ впливу. 
Політичне середовище, яке пе
ребуває у стратегічному союзі 
з “чудовою сімкою” , репрезен
тує колишній президент Украї
ни Леонід Кравчук. Кравчук нині 
достатньо самостійна фігура В

його орбіті п е р еб ува ю ть  
міністр Василь Кремень і го
лова держкомітету Валерій 
Череп, губернатор Ч ерн іг ів 
щини Валентин Мельничук. У 
березні 2003 року, п ід  час 
“бунту З ін че н ка ” , К ра в чук 
підтримав М ед в ед чука  і 
змінив ситуацію в СДПУ(о) ще 
до початку з’їзду, на якому 
Олександр Олексійович мав 
намір дати бій Вікторові Во
лодимировичу. Тобто можемо 
говорити про мінімум два цен
три впливу в політичному се
редовищі СДПУ (о), з тим, що 
донедавна (до демісії З інчен
ка) їх було три.

Інше політичне середови
ще, яке є близьким до СДПУ 
(о), але не пов’язане із ним 
структурно, п р е д ста в л я є  
Євген Марчук. У грудні 1998 
року він офіційно порвав із 
СДПУ (о), використовую чи 
опозиційність як елемент пе
редвиборної кампанії. Після 
виборів 1999 року М арчук 
знову демаскував сво ї сто
сунки із соціал-демократами 
(об'єднаними), але не віднов
лював своєї партійної прина
лежності. Політичний проект 
Марчука (“С оціал -дем окра- 
тичний союз”) сьогодні є фак
тично бездіяльним Під конт
ролем Марчука перебувають 
Національний інститут стра
тегічних досліджень і газета 
“День”.

СДПУ (о) — чи не єдина 
структурована п о л іти чн а  
сила в українському політи- 
кумі, яка дійсно мислить стра
тегічно та не шкодує коштів 
на стратегічні розробки. Виз
наним її стратегом є політтех- 
нолог і політолог М ихайло 
П огребинський (К и їв сь ки й  
центр політичних досліджень 
і конф ліктології). С тр а те гії 
розвитку України присвячено 
діяльність фонду “Україна — 
XXI століття” , який фінансує 
Богдан Губський. На жаль, 
стратегічним и розробкам и 
лиш е побіжно займ аю ться  
ко н кур е н ти  СДПУ (о ), які 
міцно приросли до тактичних 
розробок, а тому й програють 
суперництво еедекам. •

Володимир Медведчук

З інформаційних ресурсів, 
якими користуються представ
ники СДПУ (о), варто виділити 
партійну газету “Наша газета+” , 
газету “Киевские ведомости” , 
яка, попри формальну незаан
гажованість, відображає най
частіше думки саме середови
ща СДПУ (о), телеканал 
“Інтер”, який спробував унеза- 
лежнитися в березні 2003 року, 
проте з відходом О. Зінченка 
знову набуває виразних ееде- 
ківських рис. Окрім “ Інтера” , 
СДПУ (о) фактично контролює 
Перший Національний канал 
УТ (слова Президента щодо 
Медведчука в записах майора 
Мельниченка: “Приватизиро
вал уже первый канал с Мар
ченко вместе. Это ж издевают
ся, это ж есть темы для разго
воров, понимаешь? И когда он 
заставляет, чтобы передавали 
поздравления лидера социал- 
демократов участникам войны, 
не, не правильно, понима
ешь?”). Окрім цього, під конт
ролем СДПУ (о) перебувають 
телеканали “TET” і “Ентер”.

Костянтин БОНДАРЕНКО 
“Львівська газета”, 

17.07.2003

(Далі буде)
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М УЖ ИК, ты  кто?
Что такое "настоящий мужчина"? Орел, джигит, казак — это понятно.
А еще — мачо. Уж  если кто мачо по природе, то он и в Украине мачо. 
Джентльмен, горячий эстонский парень — тоже вроде бы не совсем про нас, но, 
если вдуматься, и у этих ребят есть чему поучиться.
Ну, а начнем мы наше разделение характеров от печи, 
то бишь с людей знакомых и близких.

ГУСАР

/ в
Ареал обитания:в про

шлые годы — многие евро
пейские страны.

Ф изическая кондиция:
отменная.

Манеры: изысканно-по
шловатые

Отношение к браку: поми
луйте, сударыня...

Напиток: шампанское. Мож
но — из женской туфельки

“ Привык по-всяком у я 
драться. Буты лок многих, 
очень многих видел дно’’, — 
поет в фильме “Гусарская бал
л ада ” поручик Ржевский. 
Именно так вкратце и выгля
дит стандартный образ гусара: 
лихой рубака, всегда готовый 
к хорошей гулянке.

Собственно, так оно и было. 
Первые гусары появились в 
Венгрии в 1458 году (и слово- 
то мадьярское, как указывает 
энциклопедический словарь 
Брокгауза и Ефрона) в каче
стве конного дворянского опол
чения. В Польше при Стефане 
Батории тоже завелись свои 
гусары — и тоже из знати.

В другие времена и в дру
гих странах гусарские подраз
деления формировались уже 
из кого лопало, в том числе и 
из иностранных наемников, но 
первоначальный дух благо
родства и особый кодекс чес
ти отличали гусар всегда. По
мимо отчаянной отваги и мас
терства на поле брани, гуса
ры отличались умением не
дурно расслабляться в пере
дышках между боями.

Пить предпочитали шам
панское в невероятных коли
чествах. Выпив, ехали развле
каться —  преимущественно к 
актрисам. В трезвом виде по
являлись разве что на балах, 
где демонстрировали изряд
ные навыки по части танцев. 
Но, потанцевав, все-таки напи
вались. Лихо скакали на лоша
дях и отменно фехтовали. Хо
рошо играли на гитаре и час
то оказывались неплохими 
поэтами (легендарный Денис 
Давыдов, например).

Вдобавок гусары  были 
необыкновенно галантны с 
дамами и, судя по всему, вла
дели секретными и необык
новенно эффективными при
емами обольщения. Появле
ние в городе гусарского пол
ка почти автоматически озна
чало заметное оживление 
половой жизни в регионе. Гу
сары стали важным факто
ром эконом ической жизни 
Российской империи, стиму

лируя как минимум две сферы 
народного хозяйства: произ
водство шампанского и разви
тие домов терпимости.

Главный гусар всея Руси, ко
нечно, Денис Давыдов: опытный 
воин, поэт, ловелас. Но героем 
бесконечных баек и анекдотов 
стал не он, а поручик Ржевский 
— пьяница и сквернослов (впро
чем, довольно симпатичный). 
Он любил процесс производства 
детей, умел все опошлить и сму
тить юную Наташу Ростову. “Гу
сары, молчать!” —  это тоже из 
той славной эпохи, когда все 
гражданские женихи казались 
жалкими хлюпиками на фоне 
вечно остроумных и галантных 
рубак в красивой форме.

Казак

Ареал обитания: Дон, Ку
бань, Украина, Урал, Сибирь, 
Дальний Восток, Кавказ.

Физическое состояние: си
лен, вынослив, неутомим.

Отношение к браку: серьез
ное, обстоятельное, с непре
менным уклоном в необходи
мость продолжения рода.

Манеры: я вот щас кому-то 
дам манеры!..

Напиток: горилка, водка, 
спотыкач, самогон, медовуха и 
все, что горит.

Владимир Даль считает, что 
слово "казак” , вероятнее всего, 
происходит от среднеазиатско
го “казмак” —  скитаться, бро
дить. По другой версии — от “ка- 
сог” — такое же племя кочевни
ков, как и более известные пе
ченеги. История вообще рису
ет достаточно неприглядный 
облик казачьих прабтцов. Жили, 
дескать, в ямах. Промышляли 
грабежом.

Своих женщин не имели, а 
отбивали их на время у степня
ков. Попользовавшись, безжа
лостно бросали “за борт в набе
жавшую волну”.

■Особых внешних отличий у 
нынешних казаков нет. О былых 
временах напоминаю т лишь 
редкие детали. Так, среди ста
ничников и сейчас можно встре
тить паренька с серьгой не в 
правом ухе, как у попсы, а в ле
вом. Это значит, что он —  един
ственный сын у своих родите
лей. Раньше, когда казаки ста
новились в строй, атаман давал 
команду: “Равняйсь!” Все пово
рачивали голову направо, и 
старшой внимательно их осмат
ривал. Если попадался боец с 
серьгой, то его тотчас отправля
ли либо домой, либо во вторую 
линию атаки.

Нынешние казаки — мужики, 
как правило, крепкие и реши
тельные. Вольница и размах у 
них в крови по-прежнему. Они не 
любят застолье в хате п р е д п о 
читая гульнуть либо во-дворе 
под орехом, либо на природе, у

живописной речки. Приняв на 
грудь, дружно заводят песняка. 
Орут громко, но складно. Как 
правило, на начальном этапе 
гуляют без баб, но всегда дер
жат их в уме: жена подождет, а 
кума примет и за полночь.

К законным супружницам от
носятся в целом с уважением и 
снисхождением. Говорят так: не 
боится волк собаки, но не любит, 
как она лает.

“Под мухой” нередко пере
сказывают такую байку. Ехал 
как-то Пушкин на бричке по бес
крайней калмыцкой степи. Воз
ницей у него был казачок. Думая 
о своем, будущий классик яко
бы полюбопытствовал: “Что бы 
ты сделал, любезный, если бы 
узнал об измене своей жены?” 
Мужик обстоятельно подумал и 
ответил: “Если сена не накоси
ла, то убил бы”.

Знаменитых казаков много. 
Причем у каждого казачьего 
подвида —  свои. У запорож
цев — казак Мамай. У донча
ков — атаман Платов. У кубан
цев — атаманы Бабыч и Голо- 
ватый. ...Кстати, северяне-по
м оры  п о ч е м у -то  на зы ва ю т 
самку и самца моржей так — 
казак и казачина.

Горячий
эстонский парень

„
Ареал обитания: Эстония.
Физическая кондиция: при

сутствует.
Манеры: есть маленько.
Отношение к браку: почему 

бы и нет?
Напиток: пиво.
Понятие это пришло в нашу 

жизнь в конце восьмидесятых 
вместе с появлением на телеэк
ранах импозантного телеведу
щего Урмаса Отта, который слег
ка растягивал слова и медлен
но задавал знаменитостям горя
чие по тем временам вопросы.

Вслед за ним невесть отку
да прилетела целая серия анек
дотов про молчаливых и затор
моженных эстонских парней, ко
торые бросают фразы с перио
дичностью один раз в год, ищут 
на небе мертвых чаек и флег
матично ссорятся по поводу 
того, кто перебежал им дорогу 
—  собака или лиса.

Надо сказать, самих эстонс
ких мужчин эти анекдоты ужас
но обижают. И когда они слышат 
очередной образчик народного 
творчества, долго молчат, а при
мерно через полчаса печально 
спрашивают: “Ну что мы совсем 
чукчи, что ли?”

Горячий эстонский парень от 
всех прочих отличается прежде 
всего высоким ростом. Малень
кий горячий эстонский парень — 
это нонсенс. Худой, впрочем, 
тоже —■ в связи с наличием мно
жества сортов прекрасного мес
тного пива, годам к тридцати у 
него медленно, но верно вырас
тает симпатичный животик. Вто
рой отличительный признак — 
внешняя презентабельность. 
Горячий эстонский парень все
гда хорошо одет и чисто вымыт.

Это же касается и его автомоби
ля —  представить горячего эс
тонского парня на грязной и ржа
вой машине почти невозможно. 
Лучше он гордо пойдет пешком, 
чем сядет на авто, принижаю
щее его статус. Он вообще не
множко сноб, этот горячий эстон
ский парень. В квартире у него 
может быть не убрано (о чем вы, 
впрочем, никогда не узнаете — 
в этом случае он ляжет трупом 
у порога своего жилища), но га
зончик у дома, автомобиль и ко
стюмчик всегда будут в идеаль
ном состоянии.

Горячий эстонский парень 
любит поесть. Вообще еда — 
это основополагающий вопрос 
отношений между полами. Горя
чий эстонский парень может сэ
кономить на цветах и подарках, 
но никогда не оставит даму го
лодной. И в выборе между лег
комысленным букетом роз и воз
можностью кого-нибудь покор
мить он всегда выберет второе. 
Еще горячие эстонские парни 
любят помолчать, а значит, про
изводят впечатление людей ум
ных и думающих. Они не отвле
кают вас пустыми разговорами 
и признаниями. Очень удобно. 
Есть время подумать о своем, о 
девичьем. Их несправедливо 
считают немного замедленны
ми. Это не совсем так. Просто 
горячий эстонский парень ни за 
что не сдвинется с места, если 
не видит в этом смысла. А смыс
ла в этом он, как правило, не 
видит Самый знаменитый горя
чий эстонский парень — великий 
баритон Георг Отс. Но молодое 
поколение его уже почти не по
мнит. Более молодой и яркий 
экземпляр — уже упомянутый 
Урмас Отт.

К сожалению, после того как 
Эстония стала независимой, по
нятие это осталось лишь в вос
поминаниях. Тем, кто по горячим 
эстонским парням искренне со
скучился, мы советуем сходить 
в зоопарк и посмотреть на пинг
винов Дико похожи.

Мачо (МАСНО)

Ареал обитания: Испания, 
Центральная и Южная Америка.

Физическая кондиция: в за
висимости от количества вы
питой текилы.

Отношение к браку: одно 
другому не мешает.

Манеры: так себе, но неко
торым нравится.

Напиток: ром, текила, мес
каль, еще раз текила. Двойная.

Когда нравы в бывших ис
панских колониях в Новом Све
те были еще суровыми и от бла
городных кабальерос попахива
ло потом, появились в тех зем
лях мужики, которых назвали 
“мачо". Если перевести с испан
ского — “самец”.

Самец в природе — произво
дитель себе подобных. И даже 
когда нравы в бывших колониях 
смягчились, функции самца со
хранили свои консервативно-аг
рессивные характеристики. Ра
зумеется, сводить их до прими
тивного оплодотворения было 
бы упрощением. Это финал, до 
которого еще надо дойти. На 
пути к нему необходимо дока
зать многое.

Мачо — это крутой самец. 
Мощный — чтобы отогнать сам
цов помельче. Грубый — чтобы 
сразу дать понять противопо
ложному полу о своих намере
ниях. Властный — чтобы видно 
было, что имеет он, а не его. 
Аморальный в общем-то тип, 
неотесанный и брутальный. Но 
многовековой опыт показывает: 
бабам, даже если они стали да

мами, нравится.
Когда-то неизменными атри

бутами мачо были оружие, сапо
ги и шляпа. Сейчас они вынуж
денно разоружились, но все рав
но предпочитаю т ковбойские 
сапожки и расстегнутую на гру
ди рубаху —  чтоб раститель
ность показать. Ж елательны 
выразительные усы (не усики!) 
или борода (но не до пояса!). 
Вызывающе крупная цепь на 
шее и могучий перстень на руке 
—  тоже от них.

Об отношениях с женщина
ми легко догадаться: любить 
мачо должен ненасытно. Сви
репая нежность —  его “фирмен
ный знак” . На пути к заветной 
цели он не разменивается на 
куртуазность и спрямляет углы. 
Воспоминаниями не тяготится и 
легко переключается на новый 
объект. Часто способен тратить 
себя сразу на несколько объек
тов. Но, как правило, остается 
хорошим семьянином, потому 
что добытчик и защитник. При 
этом вопроса “Кто в доме хозя
ин?” не возникает.

Из нынешних самых извест
ных мачо можно назвать прези
дента Мексики Висенте Фокса. 
Неизменные ковбойские сапож
ки, импозантные усы, прямой и 
уверенный взгляд.

Любимец женщин — тем бо
лее что холост.

Орел

Ареал обитания: везде, где 
говорят по-русски.

Физическая кондиция: на
высоте.

Манеры: гимназиев не кон
чали.

Отношение к браку: легко!
Напиток: любой.
Вообще-то орел —  это такая 

птица семейства ястребиных. 
Размеры небольшие, но про
филь величавый, глаз зоркий, 
полет высокий, когти острые. 
Важная, словом, птица.

Но вот как вам объяснить, что 
это за человек такой — орел? 
Начать с того, что он горд, как 
джигит, смел, как казак, галан
тен, как джентльмен, напорист, 
как мачо, хладнокровен, как го
рячий эстонский парень. В то же 
время орел —  это не просто сум
ма признаков. Это умение мгно
венно принимать единственно 
нужное в данной ситуации реше
ние, постоянная готовность к 
концентрированному выбросу 
энергии —  будь то в постели или 
на поле брани. “Ну ты орел!” — 
высшая форма комплимента. И 
наоборот: “Хороший ты мужик, 
но не орел", — говорит в филь
ме "Простая история” героиня 
Нонны Мордюковой герою Миха
ила Ульянова. А вина его в том, 
что не сумел стать хозяином си
туации в отношениях с женщи
ной. Проявил бы немного напо
ристости, взял бы дело в свои 
руки — и был бы орел. А так — 
просто хороший мужик.

Считается, что орел должен 
быть бабником, хотя тут-то как 
раз есть маленькая нестыковка: 
настоящие орлы (которые пти
цы) создают пары на всю жизнь.

И еще одна деталь. Когда 
другие люди называют тебя ор
лом, значит, так оно, вероятно, 
и есть. А вот если человек сам 
про себя говорит “вот такой я 
орел” , то, скорее всего, никакой 
он не орел, а так — дешевый 
пижон с завышенной самооцен
кой и куриным интеллектом

Рго 1)А

Почему
быть

мужиком 
лучше, чем 
женщиной

Твой телефон 
ный разговор 
длится 30 секунд

В фильмах го 
лыми гораздо 
чаще показывают 
женщин.

Для недельно
го отпуска тебе 
хватает одного че
модана.

Очередь 
туалет короче'на 
80%.

Ты сам мо
жешь открыть все 
бутылки.

Старым друзь
ям глубоко пле
вать на перемены 
в твоем весе.

Форма твоей 
задницы не имеет 
никакого  значе
ния для тр уд о 
устройства.

Все твои 
оргазмы — насто
ящие.

На тебя не на
падают парни в 
досках хоккейных 
вратарей.

Тебе не нужно 
всегда таскать с 
собой целую
сумку крайне не 
обходимых пред 
метов.

Твои трусы 
стоят 10 гривен за 
3 пары.

Тебе не нужно 
брить ничего, что 
находится ниже 
шеи.

Если ты 34- 
летний холостяк, 
никто не
обращает на это 
внимания.

Все, что есть 
на твоем лице — 
всегда нату
рального цвета и 
формы.

Ты думаешь о 
сексе 90% 
времени, свобод
ного ото сна.

Трех пар обуви 
тебе более чем 
достаточно.

Никто не 
перестает расска- 
зывать непри 
личный анекдот, 
когда ты входишь 
в комнату.

Ты можешь 
снять майку, если 
тебе жарко.

Тебе напле
вать, заметили ли 
окружающие твою 
новую прическу.

Ты можешь ча
сами напролет 
молча смотреть 
футбол со своим 
другом  и не 
терзаться вопро
сом: “ Может, он 
сердится на 
меня?”

У тебя одина
ковое настроение 
весь месяц.

Люди никогда 
не пялятся на 
твою грудь, когда 
ты разговарива
ешь с ними.

Ты запросто 
можешь за ско 
чить к другу без 
н е б о л ь ш о г о  
подарочка.

Тебе не нужно 
помнить ничьих 
дат свадеб и дней 
рождений.

Если другой 
мужик появился 
на вечеринке оде
тым так же, как и 
ты, вы можете 
стать лучш ими 
друзьями.


